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Onderwerp 

Antwoord van Gedeputeerde Staten op schriftelijke vragen 

 

 

Van het lid : Marcel Hanegraaff 

Fractie : CDA 

Inzake : Mosa Meat en energietekort

 

 

Afgelopen week stond in de Limburger een artikel omtrent Mosa Meat, dat overweegt om een nieuwe 

fabriek buiten Maastricht of zelfs buiten Limburg te plaatsen. Een belangrijke reden is energietekort. Het 

CDA heeft hierover enkele vragen.  

 

Vraag 1. 
Is het college op de hoogte van de intentie van Mosa Meat om een nieuwe fabriek wellicht buiten Limburg 
te plaatsen? 

 

Antwoord. 

Het college is op de hoogte van de plannen van Mosa Meat om een nieuwe grootschalige commerciële 

productiefaciliteit te realiseren. Mosa Meat heeft de intentie om deze fabriek in Maastricht te vestigen, 

waarvoor reeds een koopoptie is genomen. Echter, de realisatie hiervan is afhankelijk van een passende 

elektriciteitsaansluiting.  

 

Vraag 2. 

Is hierover contact geweest met de directie van Mosa Meat? Wat zijn de problemen die zij aan het 

college hebben meegegeven?  

 

Antwoord. 

Het college heeft zowel met Mosa Meat als met de gemeente Maastricht contact over deze casus. Hierbij 

heeft Mosa Meat hun binding met Maastricht en de regio onderstreept. Het grootste knelpunt is de 

netcongestie, een probleem dat niet specifiek in Maastricht speelt maar een bredere, landelijke uitdaging 
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vormt. Dit betekent dat bedrijven in andere delen van Nederland met vergelijkbare problemen te maken 

kunnen krijgen bij vestiging of uitbreiding. 

 

Vraag 3.  

Wat zijn de plannen van het college om Mosa Meat te behouden voor Limburg?  

 

Antwoord. 

Het college hanteert een acquisitiestrategie die zich niet alleen richt op het aantrekken van nieuwe 

bedrijven, maar ook op de duurzame verankering en waar mogelijk uitbreiding van bestaande bedrijven. 

Mosa Meat, begonnen als start-up vanuit de Universiteit van Maastricht en de Brightlands Maastricht 

Health Campus, is een goed voorbeeld van een succesvolle campusontwikkeling die internationaal is 

gegroeid. Het college streeft naar vestiging van dit soort innovatieve en groeiende bedrijven in Limburg, 

waarbij Maastricht voor Mosa Meat Maastricht het eerste uitgangspunt is. Samen met o.a. LIOF, de 

Brightlands-campussen en de Limburgse gemeenten heeft de Provincie Limburg een breed scala aan 

ondersteunende middelen, die gericht kunnen worden ingezet om deze ambitie te verwezenlijken. Een 

voorbeeld hiervan is de financiering die Mosa Meat ontvangt vanuit het Limburgs Energie Fonds (LEF). 

Voor meer informatie verwijzen we u naar de mededeling portefeuillehouder inzake investeringsbesluit 

LEF1 van april 2024. 

 

Vraag 4.  

Zijn er meer bedrijven bekend bij het college die aangegeven hebben te vertrekken omdat er geen 

aansluiting op het stroomnet mogelijk is? Zitten hier nog meer hightech of innovatie leaders bij? Zo ja, 

hoe bezorgd is het college over dit probleem?  

 

Antwoord. 

Er zijn meerdere bedrijven die willen uitbreiden, zich willen vestigen of verduurzamen en tegen de 

netcongestieproblematiek aanlopen. Dat vindt het college zorgelijk. Het robuust maken van de energie-

infrastructuur is hiervoor de structurele oplossing. De versterking van de elektriciteitsinfrastructuur is 

primair de taak van de landelijke netbeheerder en regionale netbeheerder. Het college zet zich vanuit 

haar bevoegdheden in om ruimtelijke procedures van energie-infrastructuur projecten waar mogelijk te 

versnellen. Voor de korte termijn worden initiatieven die de energie-infrastructuur efficiënter benutten 

gestimuleerd, zodat ontwikkelingen doorgang kunnen vinden en er ruimte vrijkomt voor nieuwe 

initiatieven. Er zijn geen bedrijven bij het college bekend die door het uitblijven van een passende 

stroomaansluiting willen vertrekken.   

 

Vraag 5.  

Het probleem omtrent netcongestie is groot in Limburg. Het zou voor Limburg niet goed zijn als 

innovatieve pioniers als Mosa Meat onze provincie zouden verlaten, vanwege deze problemen. Is er een 

(juridische) mogelijkheid om voor ondernemingen die cruciaal zijn voor de toekomst van Limburg – 

bedrijven die bijvoorbeeld zeer hoog scoren op innovatiekenmerken of zeer hightech zijn – maatwerk te 

leveren, zodat zij eerder een aansluiting krijgen op het stroomnetwerk? Mocht dit juridisch niet mogelijk 

zijn, kan het college aangeven welke mogelijkheden er wel zijn om cruciale ondernemingen voor Limburg 

versneld een stroomaansluiting te geven?  

 

 

                                                      
1 Document Limburg - Mededeling portefeuillehouder inzake investeringsbesluit LEF, brief gedeputeerde 
van Caldenberg van 16-4-2023 (GS DOC-00641449) - iBabs Publieksportaal (bestuurlijkeinformatie.nl) 

https://limburg.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/60944a4a-df6d-472c-898d-6aa8566b39e6?documentId=fc53dabf-c31e-405a-b2f1-86edc19628e6
https://limburg.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/60944a4a-df6d-472c-898d-6aa8566b39e6?documentId=fc53dabf-c31e-405a-b2f1-86edc19628e6
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Antwoord. 

Tot 1 oktober 2024 gold: wie het langste op de wachtlijst voor transportcapaciteit staat, komt als eerste 

aan de beurt. Met maatschappelijk prioriteren is dit veranderd. Klanten die binnen bepaalde 

maatschappelijke kaders vallen kunnen voorrang krijgen op de wachtlijst voor transportcapaciteit. De 

categorieën zijn: congestieverzachters, veiligheid en basisbehoeften2. Mosa Meat valt niet binnen deze 

categorieën. Congestieverzachter houdt in dat een partij bijdraagt aan de toename van de beschikbare 

transportcapaciteit voor overige partijen en geen toename van congestie veroorzaakt. Indien een partij als 

congestieverzachter fungeert dan zou deze partij in potentie voorrang kunnen krijgen. Dit gebeurt in 

Limburg al doordat bedrijven bijvoorbeeld een e-boiler installeren in combinatie met een flexibel contract 

met Enexis Netbeheer. Hierdoor kunnen bedrijven op drukke momenten op het elektriciteitsnet de 

piekbelasting naar beneden brengen om overbelasting te voorkomen. 

 

Om toch te kunnen voorzien in de stroombehoefte kan gedacht worden aan mogelijkheden met 

betrekking tot eigen opwek in combinatie met (batterij)opslag, waardoor de behoefte aan 

transportcapaciteit omlaag gaat, of het samenwerken in een energie hub, waardoor energie en 

transportcapaciteit over meerdere klanten verdeeld kan worden. Het college stimuleert dit middels de 

SPUK-regeling verduurzaming bedrijfsmatig vastgoed en het in ontwikkeling zijnde 

Stimuleringsprogramma energiehubs. 

 

Vraag 6.  

Kan het college aangeven op welke manier het college, in meer brede zin, actie onderneemt om innovatie 

pioniers voor Limburg te behouden? 

 

Antwoord. 

Het college hanteert een acquisitiestrategie die zich niet alleen richt op het aantrekken van nieuwe 

bedrijven, maar ook op de duurzame verankering en waar mogelijk uitbreiding van bestaande bedrijven. 

De samenwerking met LIOF, de Brightlands-campussen en de Limburgse gemeenten is hierbij cruciaal. 

Tevens zijn incentives (subsidies, financiering, lobby-strategie of een combinatie daarvan) beschikbaar 

om acquisities te ondersteunen.  

 

 

Gedeputeerde staten van Limburg 

 

 

 

 

voorzitter 

 

 

 

 

secretaris 
 

                                                      
2 Staatscourant 2024, 12928 | Overheid.nl > Officiële bekendmakingen (officielebekendmakingen.nl) 

https://zoek.officielebekendmakingen.nl/stcrt-2024-12928.html


 
 
 
Aan het College van Gedeputeerde Staten 
van de Provincie Limburg 
Postbus 5700 
6202 MA Maastricht 
 
 
Maastricht, 16-10-2024 
 
Geacht College van Gedeputeerde Staten, 
 
Afgelopen week stond in de Limburger een artikel omtrent Mosa Meat, dat overweegt om 
een nieuwe fabriek buiten Maastricht of zelfs buiten Limburg te plaatsen1. Een belangrijke 
reden is energietekort. Het CDA heeft hierover enkele vragen.  
 

1. Is het college op de hoogte van de intentie van Mosa Meat om een nieuwe fabriek 
wellicht buiten Limburg te plaatsen?  

2. Is hierover contact geweest met de directie van Mosa Meat? Wat zijn de problemen 
die zij aan het college hebben meegegeven?  

3. Wat zijn de plannen van het college om Mosa Meat te behouden voor Limburg?  
4. Zijn er meer bedrijven bekend bij het college die aangegeven hebben te vertrekken 

omdat er geen aansluiting op het stroomnet mogelijk is? Zitten hier nog meer 
hightech of innovatie leaders bij? Zo ja, hoe bezorgd is het college over dit probleem?  

5. Het probleem omtrent netcongestie is groot in Limburg. Het zou voor Limburg niet 
goed zijn als innovatieve pioniers als Mosa Meat onze provincie zouden verlaten, 
vanwege deze problemen. Is er een (juridische) mogelijkheid om voor 
ondernemingen die cruciaal zijn voor de toekomst van Limburg – bedrijven die 
bijvoorbeeld zeer hoog scoren op innovatiekenmerken of zeer hightech zijn –
maatwerk te leveren, zodat zij eerder een aansluiting krijgen op het stroomnetwerk? 
Mocht dit juridisch niet mogelijk zijn, kan het college aangeven welke mogelijkheden 
er wel zijn om cruciale ondernemingen voor Limburg versneld een stroomaansluiting 
te geven?  

6. Kan het college aangeven op welke manier het college, in meer brede zin, actie 
onderneemt om innovatie pioniers voor Limburg te behouden?  

Namens de CDA-fractie, 
 
Marcel Hanegraaff 
 

 
1 https://www.limburger.nl/cnt/dmf20241009_94764927 




